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V Merklíně, 1.5.2013 

Vážené kolegyně, kolegové rozhodčí 

Události posledních dnů a týdnů, kdy výrazně vzrostl počet utkání, v nichž se rozhodčí 

dopustili méně, či více závažných chyb, mě donutily zamyslet se a napsat tento dopis - 

výzvu.  

Přiznám se, dost dobře nechápu, proč začátek tohoto soutěžního ročníku s sebou přinesl 

tolik pochybení ze strany rozhodčích. Snad je to dáno počasím, kdy dlouhá zima si s námi 

pohrála a donutila nás ve větší míře než je obvyklé, směřovat utkání do hal, tělocvičen. S tím 

je proto spojené riziko nesprávného zahájení samotného utkání - toto je dá se říci nejčastější 

chybou v zápisech. Ale přeci jak v těchto případech postupovat, máme dostatečně popsané 

v Pravidlech, SŘ a v neposlední řadě jsme se tím zabývali na seminářích. Nedostatečná 

kontrola hrací plochy (stolky, židle umístěné uvnitř hrací plochy), nesprávné vyznačení hřiště 

čarami (šířka čar), ukazatelé skóre (chybějící čísla), nedostatky ve sportovním úboru hráčů, 

ale i úboru rozhodčích, nesprávné vyplňování zápisů o utkání (uvedení rodných čísel místo 

registračních, nezapsání konce utkání…), nedodržení začátku zahájení utkání (ano i takový 

případ jsme zaznamenali, kdy rozhodčí zahájil svévolně utkání o hodinu dříve) - to jen výčet 

chyb, kterých se rozhodčí dopustili. Nelze se potom divit, že po uplynutí měsíce od zahájení 

soutěží, řeší STK již dvě námitky, s tím jsou spojené samozřejmě zastavené delegace 

některých rozhodčích, problémy s přeobsazováním delegací atd. 

Kolegyně, kolegové, v poslední době se Komisi rozhodčích podařilo prosadit své návrhy na 

zvýšení odměn za výkon (liga žen, jednorázové soutěže), navýšení cestovného, hodně úsilí 

jsme věnovali přípravám seminářů. Já osobně jsem měl velice kladný dojem z jejich průběhu 

a určité kladné odezvy jsme zaznamenali i od Vás. Pojďme si tedy slíbit, že takovýchto 

pochybení již bude minimum (nejlépe žádné), nezdráhejme se (když si nejsme jisti) podívat 

se do příslušných dokumentů, jak se věci mají nebo se poradit s kolegou přímo na místě 

utkání, nebráníme se (KR) ani případné radě "po telefonu" kdykoli budete potřebovat. 

Mějme na paměti, že jedině důsledným dodržováním a vyžadováním pravidel a předpisů 

můžeme náš sport posunout zase o něco dále. 

Děkuji a přeji hodně úspěchů v naší práci 

Jan Dutka – předseda KR ČNS 


